
JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2008. november 18-án 15 óra 23 perc  kezdettel 
a Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal Dísztermében tartott rendkívüli nyílt ülésről

Jelen vannak: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök, Tóth Attila, Lomen Attila bizottsági tagok

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző, Sahin-Tóth Jenőné pü.csop.vez., Szűcs 
István vezető főtanácsos
Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester, Szalai Gábor, Dr. Pácziné Félix 
Anna, Borbás Elvira, Dzsupin Imréné képviselő 
Megjelent: 
Távollévő bizottsági tag: Kiss Dénes László, Záhonyi Zoltán 

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: Üdvözli  a  jelenlévőket.  Megállapítja,  hogy  a  bizottság 
határozatképes,  mivel  a  megválasztott  bizottsági  tagok  több,  mint  fele  (3  fő)  jelen  van.  A 
jegyzőkönyv vezetésére  felkéri  Sahin-Tóth Jenőnét.  A jegyzőkönyv hitelesítésére  felkéri  Lomen 
Attila bizottsági tagot. Megkérdezi, hogy napirendi pontokhoz kiegészíteni valója van-e valakinek? 

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendet:

1.) Előterjesztés a helyi kitüntető díjak alapításáról és adományozásuk rendjéről szóló 
rendelet-tervezet megtárgyalására
2.) Előterjesztés az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági 
közművesítési hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések 
rendjére vonatkozó rendelet-tervezet megtárgyalására
3.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 
módosítására
4.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat vagyonrendelet-tervezet 
megtárgyalására I.forduló
5.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat Helyi Építési Szabályzat rendelet-
tervezet megtárgyalására
6.) Tájékoztatás Monorierdő Község Önkormányzat 2008.III.negyedévi 
gazdálkodásáról
7.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat 2009.évi költségvetési 
koncepciójára
8.) Tájékoztatás az önkormányzat működését érintő szerződésekről
9.) Előterjesztés az önkormányzat fenntartásában lévő intézmények vezetőinek vezetői-
pótlékának meghatározására
10.) Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére
11.) Előterjesztés Szűcs Magyarország Kft.vételi ajánlatára
12.) Előterjesztés Prondvai Miklós és Horváth Judit kérelmére
13.) Előterjesztés Erdei Gyermekekért Alapítvány kérelmére
14.) Előterjesztés Római Katolikus Egyházközség kérelmére
15.) Előterjesztés Monor-Kistemplomi Református Egyházközség kérelmére
16.) Előterjesztés Monorierdő Sportegyesület kérelmére
17.) Előterjesztés Erdei Csicsergő Alapítvány kérelmére
18.) Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére
19.) Előterjesztés Monorierdői Polgárőr Egyesület kérelmére
20.) Előterjesztés Pest-megyei Nemzetőrség kérelmére
21.) Előterjesztés Szépkorúak Nyugdíjas Klub kérelmére
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22.) Előterjesztés Őszirózsa Nyugdíjas Klub kérelmére
23.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat OTP Bank Nyrt.- nél vezetett 
bankszámlához kapcsolódó folyószámla hitel meghosszabbítására 
24.) Tájékoztatás Monorierdő-Bénye-Káva települések intézményi társulás 
megállapodására
25.)Egyebek

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  a  napirendi  pontra  és  sorrendjére,  valamint  a 
jegyzőkönyvvezető, és a    jegyzőkönyv hitelesítő   személyére tett javaslatot 3 igen szavazattal   
elfogadja. 

1.napirend
Előterjesztés a helyi kitüntető díjak alapításáról és adományozásuk rendjéről szóló rendelet-
tervezet megtárgyalására

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:   felkéri  Vargáné  Vass  Éva  jegyzőt,  hogy  ismertesse  az 
előterjesztést.
Vargáné Vass Éva jegyző: kiegészíti  a rendelet-tervezetet  azzal,  hogy az Oktatási,  Kulturális  és 
Sport Bizottság tehetne javaslatot a Képviselő-testületnek a kitüntetendő személyekre. A 4.§-ban az 
átadásra a májusban ünnepi-testületi ülés keretében kerül sor. A 3.§ (2) bekezdést felolvassa. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a pénzügyi vezetőtől kérdezi,  hogy ez minek a terhére kerül 
elszámolásra.
Vargáné Vass Éva jegyző: a Képviselő-testület még nem alkotta meg a rendeletet. Ha a Képviselő-
testület megalkotja a rendeletet, akkor a költségvetési rendeletben szerepelnie kell.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ezt az jelenti, hogy amit ma kaptak, abban ez a költség nem 
szerepel.
Vargáné Vass Éva jegyző: a koncepció igényeket fogalmaz meg és fog össze, a számok tájékoztató 
jellegűek, tekintettel arra, hogy még az országnak nincs elfogadott költségvetése.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez azt jelenti, hogy ehhez nem kell számokat rendelni? 
Vargáné Vass Éva jegyző: ha a rendelet szellemiségével és tartalmával egyet ért a bizottság, akkor a 
költségvetésnél ez tervezésre kerül. A rendelet szerint a díjazás mértéke a polgármesteri illetmény 
25 illetve 50 %-a.

15.28 órakor Juhász Sándor polgármester megérkezik

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:az most mennyi pontosan?
Vargáné Vass Éva jegyző:  a polgármester úr szorzója 11, a köztisztviselői illetménylap 38.650 Ft.
Borbás  Elvira  képviselő: egyén  esetében  kb.  100  E  Ft-ról  van  szó,  amely  magába  foglal  egy 
oklevelet,  kitűzőt,  és egy ajándéktárgyat.  Csoport  esetében 200 E Ft-ról  van szó, amely szinten 
tartalmaz mindent.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kb. 636 E Ft 5 fő esetében. Most nem kell szavazni az összegről.
Borbás Elvira képviselő: lehet olyan év amikor nem osztanak ki díjakat.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: súlyozni kellene a díszpolgári  címet a gyermekekért  címmel 
szemben.
Borbás Elvira képviselő: nem lehet súlyozni, mindegyik nehéz terület, más feladat.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ha  nincs  hozzászólás  javasolja  elfogadásra.  Felolvassa  a 
határozat-tervezetet.
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A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

107/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

A helyi kitüntető díjak alapításáról és adományozásuk rendjéről szóló rendelet-tervezet 
véleményezéséről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a helyi kitüntető díjak alapításáról és adományozásuk rendjéről szóló rendeletet az 
előterjesztés szerint hagyja jóvá. 

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

2.napirend
Előterjesztés  az  önkormányzat  által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági 
közművesítési  hozzájárulásról  és  a  község  területén  történő  utólagos  közműrákötések 
rendjére vonatkozó rendelet-tervezet megtárgyalására

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felkéri  Vargáné  Vass  Éva  jegyzőt,  hogy  az  előterjesztést 
ismertesse.
Vargáné Vass Éva jegyző: a település közigazgatási területén nincs még olyan rendelet, amely az 
utólagos víz-csatorna rákötések rendjét szabályozná. A rendelet-tervezet azt is szabályozza, hogy az 
önkormányzat beruházásában létrejövő új közművek milyen feltételekkel, milyen módon háríthatók 
a lakosságra.
Tóth Attila bizottsági tag: megkérdezi a jegyző asszonyt, ez a rendelet-tervezet az önkormányzati 
tulajdonban lévő közművekre vonatkozik-e. A Tigáz és a Démász tulajdonában lévőkre nem.
Vargáné Vass Éva jegyző:  igen, csak az önkormányzat tulajdonában lévőkre vonatkozik a rendelet-
tervezet.
Tóth Attila bizottsági tag: szükséges elektromos hálózatot szerepeltetni a rendelet-tervezetben?
Vargáné Vass Éva jegyző: nem lehet kizárt a lehetősége. A rendelet-tervezetben az út és járda együtt 
szerepel, akár szét is választható. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja az utat és a járdát különválasztani. Megkérdezi Vad 
Mária alpolgármestert, hogy Monoron hogy volt.
Vad Mária alpolgármester: Monoron úgy volt, hogy anyagot vett az önkormányzat a járdához.
Vargáné  Vass  Éva jegyző: a  közművesítés  költségének 90%-a hárítható  a  lakosságra,  melyet  a 
tulajdonosok között egyenlő arányban osztanának szét. Ha a tulajdonosra terhelt költségrész több, 
mint a rendeletben szereplő összeg a többletet az önkormányzat fizeti.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: úgy gondolja a járdát egy másik kategóriába kellene sorolni, és 
100 E Ft-os nagyságrendre levinni.
Vad Mária alpolgármester: ha a rendelet  hatálybalépése után utat épít az önkormányzat akkor a 
lakosságot úthasználati hozzájárulásra kötelezhetik?
Vargáné Vass Éva jegyző: közmű hozzájárulás, nem úthasználati.
Vad Mária alpolgármester: az eddig elkészült utakkal mi a helyzet?
Tóth Attila bizottsági tag:  egyik sem aszfaltos út. Az aszfaltos útnak rendes alapja van 50 cm, úgy 
jön rá az aszfalt.
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Juhász Sándor polgármester: viszonyításként elmondja, hogy a régebben beadott útpályázatnál 1,6 
km aszfaltozott út 124 M Ft-ba került volna, természetesen rendes útalappal.
Szűcs István műszaki  előadó: a nyertes  parkpályázatnál 9,8 M Ft van beállítva útkészítésre,  de 
annak a szabályoknak megfelelően kell elkészülnie.
Vad Mária alpolgármester: a 9,8 M Ft-ot az ott élő lakosságra hárítják át?
Szűcs István műszaki előadó: nem, mert ez pályázati pénzből készül el.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: megkérdezi, hogy ez milyen útra vonatkozik amikor a lakosoktól 
azt a járulékot, hozzájárulást kéri az önkormányzat. Tud erre valaki válaszolni?
Tóth  Attila  bizottsági  tag: ha  az  önkormányzat  abban a  szerencsés  helyzetben  lesz,  hogy pl.  a 
Gyöngyvirág utcát végig felszedi és rendes, útlappal rendelkező utat épít, akkor azt továbbháríthatja 
a lakosságra.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha pályázatból készítik el az utat?
Tóth Attila bizottsági tag:  akkor nyilvánvalóan nem kell lakossági hozzájárulást fizetni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ebben az esetben is lehetne fizettetni a lakossággal, az önrészt. 
Ez nem derül ki.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: felhívja  a  figyelmet  a  rendelet-tervezet  2.§-ra.  Felolvassa,  és 
elmagyarázza a §-ban lévő fogalmak meghatározását.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: tehát  ha  van  önrész  akkor  annak  90%-át  lehet  hárítani  a 
lakosságra. A járdát külön kell választani. Felteszi szavazásra a kérdést.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  igen  szavazattal  1  tartózkodással  az  alábbi 
határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

108/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági közművesítési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó 

rendelet-tervezetben az út és járda közműt külön pontban való megjelöléséről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az önkormányzat 
által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági  közművesítési  hozzájárulásról  és  a  község 
területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó rendelet-tervezetben az út és járda 
közműt külön pontban jelölje meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

Vargáné Vass Éva jegyző: hogyan módosul a rendelet-tervezet 4.§ a),b),c),d) pontja?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: lenne egy e) pont, a járda, és erre kellene egy összeget adoptálni. 
Ez lenne a következő kérdés. Javaslata 100 E Ft.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

109/2008. (XI.18.) PTB.
határozata
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az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági közművesítési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó 

rendelet-tervezetben a járda hozzájárulás összegéről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az önkormányzat 
által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági  közművesítési  hozzájárulásról  és  a  község 
területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó rendelet-tervezetben a járda közmű 
hozzájárulás összegét 100 E Ft-ban határozza meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

Vargáné Vass Éva jegyző: felhívja a figyelmet a rendelet-tervezet 6.§-ra, melyben a kedvezmények 
szerepelnek.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felolvassa a 6.§-t. Van valakinek megjegyzése?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: kéri  pontosítsák  a  6.§  (1)  bekezdését.  A  magánszemély  különös 
méltánylást  igénylő  esetben  szövegrészhez  kerüljön  be  „e  bekezdés  a)-e)  pontjaiban 
meghatározottak szerint” szövegrész.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: tegye  fel  a  kezét  az  aki  egyet  ért  a  jegyző  asszony  által 
elmondottakkal.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

110/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági közművesítési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó 

rendelet-tervezetben a 6.§ (1) kiegészítéséről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az önkormányzat 
által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági  közművesítési  hozzájárulásról  és  a  község 
területén  történő  utólagos  közműrákötések  rendjére  vonatkozó  rendelet-tervezetben  6.§  (1) 
bekezdésénél, „ a magánszemély különös méltánylást igénylő esetben” szövegrészhez kerüljön be 
az „e bekezdés a)-e) pontjaiban meghatározottak szerint” szövegrész.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

Vad  Mária  alpolgármester: ha  megállapítják  a  kedvezményeket,  és  nem  fizet  a  lakos  milyen 
szankciókat lehet érvényesíteni? Ha segélyezett nem biztos, hogy tud fizetni.
Vargáné Vass Éva jegyző: az ingatlanának az értéke nő. A kedvezményeket szabályozni kell.  A 
rendelet-tervezet  külön  kezeli  az  utólagos  rákötéseket,  és  külön  az  új  beruházásokat,  külön 
szabályozási tartalommal.
Vad Mária alpolgármester: ha a hozzájárulás összegét elosztják egy évre akkor is sokat kell fizetni 
havonta.
Vargáné Vass Éva jegyző:  a követelés az ingatlanra ráterhelhető.
Tóth Attila bizottsági tag:   ne csak szociális alapon lehessen 12 havi részletfizetést kérni, hanem 
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bárkinek indokolt esetben.
Vargáné Vass Éva jegyző: ha szerepeltetik  a  rendeletben,  akkor meg kell  határozni  az indokolt 
esetet.
Lomen Attila bizottsági tag: kölcsön-szerűen nem lehet működtetni ezt a rendszert?
Vad Mária alpolgármester: nem érti a víz-csatorna fizetési rendjét.
Juhász Sándor polgármester: meg kell  különböztetni  az  utólagos  rákötést  és az új  beruházást  a 
közművek esetében.
Vargáné Vass Éva jegyző: az új  beruházásokra a  rendelet-tervezet  4.§-a  vonatkozik,  a  meglévő 
beruházásra való utólagos csatlakozásra a 8.§. Részletesen elmagyarázza az egyes díjtételeket.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: hogyan mérik az 50 m3-t, hogy több, vagy kevesebb?
Tóth Attila bizottsági tag: háztartások 50 m3, üzleti tevékenység több, mint 50 m3.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felolvassa  a  határozat-tervezetet.  Aki  a  határozat-tervezettel 
egyet ért a  módosításokkal együtt tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

111/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági közművesítési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjére vonatkozó 

rendelet-tervezetről  

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  az  önkormányzat  által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági 
közművesítési  hozzájárulásról  és  a  község  területén  történő  utólagos  közműrákötések  rendjére 
vonatkozó rendelet-tervezetet a módosításokkal együtt fogadja el.  

Határidő: azonnal
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 

    Vargáné Vass Éva jegyző

16.00 Dr.Páczi Antal alpolgármester megérkezett

3.napirend
Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Vargáné Vass Éva jegyzőt az előterjesztés ismertetésére.
Vargáné Vass Éva jegyző: az írásos előterjesztéshez nincs kiegészíteni valója.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a bizottsági tagok közül van valakinek kiegészíteni valója?
Lomen Attila bizottsági tag: mennyi az illetménylap?
Tóth Attila bizottsági tag: 38.650 Ft.
Lomen Attila bizottsági tag:   a jegyző esetében több végzettség van felsorolva, mindegyik esetén 
járna neki a pótlék?
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: azt  kérdezi  Lomen  Attila,  hogy  a  jegyző  asszonynál  az 
ellenőrzési végzettség esetében 50%, mérlegképes könyvelői képzettségnél 40%.
Lomen Attila bizottsági tag: nem ezt kérdezte, hanem azt hogy a mérlegképes végzettségre 40% jár.
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Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: igen.
Lomen Attila bizottsági tag: a jegyző asszonynál mindegyik végzettség fenn áll?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez most kérdés? Lomen Attila tegye fel még egyszer a kérdést, 
hogy a jegyző asszony értse.
Lomen Attila bizottsági tag: jegyző asszonynak minden végzettsége megvan?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: ha  az  a  kérdés,  hogy  a  mérlegképes  könyvelői,  valamint  az 
Államigazgatási Főiskola valamely szakigazgatási szakán rendelkezik-e valamilyen képzettséggel, 
akkor  a  válasza:  az  egyikkel  rendelkezik.  Költségvetési  ellenőr,  az  Államigazgatási  Főiskola 
szakigazgatási  szakán  végzett,  de  nincs  mérlegképes  könyvelői  végzettsége.  Magyar-könyvtár 
szakos  tanári  végzettséggel  rendelkezik,  Államigazgatási  Főiskolát  végzett  igazgatásszervezői 
szakon, valamint az Államigazgatási Főiskola költségvetési ellenőrzési szakán költségvetési ellenőri 
szakképesítést szerzett.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: kérdése  van  a  jegyző  asszonyhoz,  mérlegképes  könyvelői 
végzettsége nincs.
Vargáné Vass Éva jegyző: nincs mérlegképes könyvelői végzettsége.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ott van a 40%-os pótlék akkor ez a jegyző asszony esetében nem 
jár. Felteszi a kérdést, hogy a gazdálkodási előadó, gondolja, hogy ez Sahin-Tóth Jenőné.
Vargáné Vass Éva jegyző:  nem a Sahin-Tóth Jenőné, hanem az egyik ügyintéző.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: és neki van mérlegképes könyvelőije? Neki járna?
Vargáné Vass Éva jegyző: igen.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: kérdezi,  hogy a  „Képviselő-testület  a  következő  pótlékokat 
állapítja meg” szövegrész kijelentő mód, vagy feltételes.
Vargáné Vass Éva jegyző:  ha bekerül a rendeletbe, akkor kijelentő mód.
Vad Mária alpolgármester: a köztisztviselői törvény szerint van egy §, amely szerint a munkáltató 
képzettségi  pótlékot  állapíthat  meg,  munkaköréhez  történő  besorolás  mellett  még  további 
szakképesítéssel  rendelkező  köztisztviselők  számára.  Fel  vannak  sorolva  a  %-ok,  akkor  lehet 
bevezetni ha bekerül az SZMSZ-be, é s meghatározza melyik munkaköröket érint  a képzettségi 
pótlék.
Vargáné Vass Éva jegyző: szabály szerint a szervezet ügyrendjében, vagy működési szabályzatában 
lehet  megállapítani  a  képzettségi  pótlékra  jogosító  munkaköröket.  Monorierdő  Községi 
Polgármesteri  Hivatal  a  Szervezeti  Működési  Szabályzata  az  Önkormányzat  3/2007.(II.06.)  Kt. 
rendeletének 6.számú függeléke. Ugyanezen rendelet 65.§ (2) bekezdése úgy rendelkezik, hogy a 
szabályzat  itt  felsorolt  mellékletei  minősített  többséggel  hozott  határozatokkal  lehet  módosítani. 
Tehát  nem  szükséges  rendelet  módosítás,  mert  az  SZMSZ  függeléke  a  Hivatal  Szervezeti  és 
Működési Szabályzata, ahol szabályozásra kerül a képzettségi pótlék.
Vad Mária alpolgármester: megkérdezi, hogy kötelező bevezetni, vagy csak lehetőség.
Vargáné Vass Éva jegyző:  a Ktv. 48/A.§ (1)-t felolvassa.
Vad Mária alpolgármester: akkor most kötelező vagy lehetőség.
Juhász Sándor polgármester: lehetőség.
Vad Mária alpolgármester: nem kapott választ.
Vargáné Vass Éva jegyző: a törvény adta meg a választ.
Vad Mária alpolgármester: elég lett volna igen, vagy nem.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: van-e valakinek megjegyzése?
Dr.Páczi Antal alpolgármester: kéri mondják el neki kinek mennyivel emelkedne az illetménye, ha 
megszavazzák a pótlékot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kitől várja az alpolgármester úr a választ?
Tóth Attila  bizottsági  elnök: amennyiben ez a  módosítás  bekerül  az  SZMSZ-be,  a  jegyző és  a 
gazdálkodási előadó rendelkezik a megfelelő iskolával, akkor a 38.650 Ft-nak a megfelelő %-ot 
kapja pótlékként, bruttóban, havonta, kb. 13 E Ft nettó.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha kiegészítik a költségvetés annyival kevesebb lesz.
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Tóth Attila bizottsági tag: nem kevesebb, hanem több lesz.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: miért lesz több?
Szalai Gábor képviselő: az iskola és az óvoda estében is fenn áll, hogy a főiskola végzettséggel 
rendelkezőknek más a szorzója.
Vargáné  Vass  Éva jegyző: a  Kjt.-ben szabályozásra  került,  hogy abban az esetben,  ha valaki  a 
foglakoztatásához  szükséges  szakképesítésen  kívül,  és  meghatározott  mértékben használja  azt  a 
képesítését, akkor jogosult a pótlékra, tehát kötelező.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felolvassa a határozat-tervezetet, aki ezzel egyet ért, kéri tegye 
fel a kezét.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  nem  szavazattal  1  tartózkodással  az  alábbi 
határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

112/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 3/2007. (II.21.) Kt. rendelet 6. 
számú függelékének módosítás elutasításáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  módosított 
3/2007.  (II.21.)  Kt.  rendeletének  65.§  (2)  bekezdése  alapján  a  polgármesteri  hivatal  működési 
rendjét meghatározó SZMSZ-t a rendelet 6. sz. függelékének módosítását utasítsa el. 

Határidő: azonnal
Felelős: Dr:Práczki Péter bizottsági elnök

4.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat vagyonrendelet-tervezet megtárgyalására 
I.forduló

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felkéri  Vargáné  Vass  Éva  jegyző  asszonyt  ismertesse  az 
előterjesztést.
Vargáné Vass Éva jegyző: az írásos előterjesztéshez tartalmilag nincs hozzáfűzni valója. Arra kéri a 
bizottságot,  hogy  nézzék  át  a  rendelet-tervezetet,  mivel  ez  még  csak  az  első  fordulója  az 
egyeztetésnek.  A bizottság  tegyen  javaslatot  a  rendelet-tervezet  kiegészítéséhez,  és  a  második 
forduló megtárgyalására a közigazgatási határ kijelölése, valamint a vagyon átvétele után kerülhetne 
sor. Akkor már a bizottság tud javaslatot tenni a törzsvagyonba tartozó és a törzsvagyonba nem 
tartozó ingatlanok csoportosítására.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: van valakinek kérdése?
Vad Mária alpolgármester: elolvasta a vagyonrendeletet, és nagyon elégedett. A 2.§-ban kiegészíteni 
való van, ide lehet beírni a forgalomképtelen köztéri műalkotásokat: közutak, közterek, közparkok, 
vízlétesítmények,  levéltári  anyagok,  köztemetők,  köztéri  műalkotások,  szobrok,  műemlékek, 
emléktáblák, és mindazon vagyon, amelyet a Képviselő-testület forgalomképtelennek minősít.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  törzsvagyon  körébe  tartozó  tulajdon,  forgalomképtelen,  vagy 
korlátozottan forgalomképes mondja az Ötv.  Forgalomképtelennek minősíti  79.§ (2) a)  pontja a 
helyi utak és műtárgyai, a terek, parkok, és minden más ingatlan és ingó dolog, melyet törvény, 
vagy helyi önkormányzat forgalomképtelennek nyilvánít. A vagyonrendelet 3.§-a arra vonatkozik, 
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hogy a törvényen túlmenően a köztéri műalkotásokat javasolják forgalomképtelennek.
Vad Mária alpolgármester: megkérdezi, hogy azt nem lehet felsorolni, hogy az önkormányzatnak 
vannak  forgalomképes,  forgalomképtelen,  korlátozottan  forgalomképes  vagyontárgyai,  és 
felsorolják a rendeletben. Elvi meghatározást kér. Nem érti mért nem lehet a rendeletbe beletenni 
amiket elmondott, hiszen ez a törvény.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha a törvényben benne van nem kell felsorolni.
Vad Mária alpolgármester: a monorierdői lakos nem nézi meg a törvényt.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: megkérdezi, hogy az 5.§-nál az 1 M Ft miért pont annyi.
Vargáné Vass Éva jegyző: az ingatlanok értéke általában 1 M Ft érték feletti.
Tóth Attila bizottsági tag: reálisnak tartja az 1 M Ft-ot.
Vargáné Vass Éva jegyző: a vagyonrendelet  nem tartalmaz olyan felhatalmazást a polgármester, 
vagy valamely bizottság számára, amely ingatlanértékesítéssel összefügg. Ez garancia arra, hogy 
vagyonértékesítésre kerül sor akkor ez csak ilyen formában történhet. 
Tóth  Attila  bizottsági  tag: megkérdezi,  ha  idén  értékesítenek  akkor  még  nem  kell  a  szabályt 
alkalmazniuk.
Vargáné Vass Éva jegyző: így van.
Tóth Attila bizottsági tag: nagyon jó a vagyonrendelet-tervezet.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az szerepel a határozat-tervezetben,  hogy tegyen javaslatot  a 
további  kidolgozásra.  Sok  módosító  javaslat  nem  született  a  vagyonrendelet-tervezethez.  A 
törvényben túlmenően  a köztéri műalkotások, stb. kerüljön bele a vagyonrendelet-tervezetbe.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 1 igen  1 nem szavazattal 1 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

113/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat vagyonrendelet-tervezetben a forgalomképtelen elemek, a 
köztéri műalkotások törvényben túlmenően való feltüntetéséről

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  Monorierdő  Község  Önkormányzat  vagyonrendelet-
tervezetben  a  forgalomképtelen  elemek,  a  köztéri  műalkotások  törvényben  túlmenően  való 
feltüntetését elutasítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr:Práczki Péter bizottsági elnök

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: elmondja a határozat-tervezet: a Pénzügyi Bizottság a rendelet-
tervezetet  megtárgyalta,  de több javaslat  nem lévén.  Hogyan gondolta  a  jegyző asszony,  mikor 
lenne a következő forduló?
Vargáné Vass Éva jegyző: legkorábban a januári testületi ülésre tudják előkészíteni biztonsággal azt 
az anyagot, amely az egyes vagyonelemeket mellékletként felsorolja.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez még egyszer bekerül a Pénzügyi Bizottság elé?
Vargáné Vass Éva jegyző: természetesen bekerül, és javaslatokat vár a további kidolgozáshoz.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  a  Pénzügyi  Bizottság megtárgyalta,  és  kéri,  hogy a  januári 
ülésre, a mellékletekkel együtt terjessze a Bizottság elé a Hivatal.
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A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

114/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat vagyonrendelet-tervezet januári tárgyalásáról

A  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  felkéri  a  Hivatalt,  hogy  a  2009.januári  ülésre  a 
Monorierdő  Község  Önkormányzat  vagyonrendelet-tervezetét  mellékletekkel  együtt  terjessze  a 
Bizottság elé.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr:Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

Szünet 16.30-16.43

5.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat Helyi Építési Szabályzat rendelet-tervezet 
megtárgyalására

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kéri, hogy az anyagot a jegyző asszony terjessze elő.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: kiegészítése  van  az  írásos  anyaghoz  képest.  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  nincs  még  helyi  szintű  építési  szabályzata,  Monorét  alkalmazták  eddig. 
Szükséges  egy  helyi  szintű  szabályozás,  még  akkor  is  ha  ez  még  Monor  által  kidolgozott 
szabályozás alapjait tartalmazza. Megpróbálták a helyi szintű szabályozásba úgy átültetni a Monor 
által  készítetteket,  hogy  az  Monorierdő  szerkezeti  tervével  összhangban  legyen.  Szakmai 
kérdésekkel forduljanak Szűcs Istvánhoz.
Tóth Attila bizottsági tag: felolvassa a 8.§ 9.pontot. Megkérdezi mit jelent.
Szűcs  István műszaki előadó: a Beton út  bal oldalára gondoltak, amikor ezt a szabályozást tették. 
Gyakorlati példát mond.
Tóth Attila bizottsági tag: felolvassa a 8.§ 11.pontot. Kéri kiegészíteni a „telekhatártól 1 méterre 
közelebb nem helyezhető el” szövegrésszel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: akkor minimum egy méter.
Tóth Attila bizottsági tag: ha azt írják, hogy „telekhatártól 1 méterre közelebb nem helyezhető el” 
teljesen egyértelmű, és nem kell minimumot, maximumot használni. Felolvassa 14.pont a színekre 
vonatkozóan. Nem javasolja a színek meghatározását.
Vad Mária  alpolgármester: benne hagyná a  rendeletben a  színek meghatározását,  mert  legalább 
lenne valamilyen szabályozás. Nem biztos, hogy amikor megkapja valaki az építési engedélyt be is 
lesz  színezve  a  ház,  és  az  utólag  színezett  házakkal  már  nem tudnak mit  kezdeni.  Ajánlatként 
szerepelhet a rendeletben.
Tóth Attila bizottsági tag: nem látja értelmét a színek szabályozásának. Ajánlásként benne lehet, 
csak kötelező ne legyen.
Vad Mária alpolgármester: a rendelet-tervezet feltételes módot használ, „alakítható ki”.
Tóth Attila bizottsági tag: ott van a „csak” szó.
Vad Mária alpolgármester: ki kell venni a „csak” szót.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: bele kell tenni az „ajánlott” szót.
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Vargáné Vass Éva jegyző: ha problémát okoz a színek szabályozása, akkor el is hagyhatják. Nincs 
értelme olyan szabályozást tenni, ami nehezen, vagy nem tartható be.
Tóth Attila bizottsági tag: 15.pont a tető fedésére vonatkozik, itt is szerepel a szín meghatározása. 
Nem látja értelmét a színek meghatározásának.
Vargáné Vass Éva jegyző: a rendelet-tervezet megalkotásakor az egységes településkép kialakítása 
volt a cél. Ha úgy ítéli meg  a bizottság és a Képviselő-testület, hogy erre nincs szükség, akkor ne 
tegyék bele a rendeletbe.
Vad Mária alpolgármester: vegyék ki a színek meghatározását a rendelet-tervezetből.
Szalai Gábor képviselő: Monoron is probléma volt a színek szabályozása.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: maximum szankcionálni lehet.
Tóth Attila bizottsági tag:  felolvassa 65.§ 5)pontját. 100 méteren belül hány lakóingatlan van?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az összes.
Szűcs István műszaki előadó: a Nemzeti Főútkezelőtől kell engedélyt kérni.
Tóth Attila bizottsági tag:  ezt jogszabályban szabályozza vagy csak az önkormányzat rendelete.
Szűcs István műszaki előadó: jogszabály szabályozza. A közigazgatási határ meglétekor, valamint a 
földhivatali bejegyzés után új helyi rendezési terv kialakítása válhat szükségessé. 
Dr.Pácziné Félix Anna: nem talál olyan szabályozást, amely az oldalhatárok kerítésére vonatkozna, 
szerepeltetni kellene a rendeletben.
Szűcs István műszaki előadó:  szembe állva az ingatlannal a jobb oldalon kell keríteni, valamint a 
hátsó rész felét.
Vad Mária alpolgármester: a 69.§ a záró rendelkezéseknél a 4)pontot felolvassa.
Vargáné Vass Éva jegyző: elmagyarázza a visszavonandó rendeleteket.
Vad Mária alpolgármester: megkérdezi, hogy a belterületekre vonatkozóan nem lehetett volna az 
átszervezéseket végrehajtani.
Vargáné Vass Éva jegyző: a szerkezeti tervnek egyeznie kell a helyi építési szabályzattal rendezési 
tervvel, mert a jogi szöveges része a szerkezeti tervre épül. Ha a szerkezeti terv és a helyi építési 
szabályzat módosul a szakhatóságokkal le kell folytatni az engedélyeztetést.
Lomen Attila bizottsági tag: 65.§ 6) pontot felolvassa, és értelmezést kér.
Szűcs István műszaki előadó:  törvény írja elő.
Vad Mária alpolgármester: a monorierdői vasútállomásnál lévő szolgálati lakások hogyan lehetnek 
ott?
Szűcs István műszaki előadó:  a MÁV tulajdona a terület és lakás is.
Lomen Attila bizottsági tag: a Beton út jobb oldalán vannak rossz állapotban lévő házak, ha azok 
összedőlnek, akkor ott soha nem épül majd új ház. Azok a házak is 50 méteren belül vannak.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: van  valakinek  ezzel  kapcsolatban  megjegyzése,  javaslata? 
Felolvassa a  határozat-tervezetet.  Kéri  a bizottsági  tagokat,  hogy az elhangzott  kiegészítésekkel 
együtt fogadják el a határozat-tervezetet. Kéri tegyék fel a kezüket.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

115/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat Helyi Építési Szabályzat rendelet-tervezetről  

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Monorierdő Község Önkormányzat Helyi Építési Szabályzat rendelet-tervezetet 
a felsorolt kiegészítésekkel fogadja el.  
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Határidő: azonnal
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 

   Vargáné Vass Éva jegyző

6.napirend
Tájékoztatás Monorierdő Község Önkormányzat 2008.III.negyedévi gazdálkodásáról

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert az tájékoztató megtartására.
Juhász  Sándor  polgármester: részletesen  nem  kívánja  felolvasni  a  tájékoztatót.  Elmondja  az 
intézmények teljesítését egyenként. Minden feladatot teljesíteni tudtak.
Borbás Elvira képviselő: semmilyen fejlesztés nem történt az iskolában.
Juhász Sándor polgármester: radiátorok kerültek beszerzésere és beszerelésre.
Borbás  Elvira  képviselő: a  gyerekeket  érintő  fejlesztések  nem történtek  az  iskolában.  Nincs  az 
iskolának CD-s magnója, különböző eszközöket kellene vásárolni.
Juhász  Sándor  polgármester: bíznak  az  iskola  felújítására  vonatkozó,  benyújtott  pályázat 
elnyerésében.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: nem tudja összehasonlítani az adatokat az előirányzatokkal, mert 
vannak olyan adatok,  amelyek nem 75%-on állnak,  hanem 90%-on, és pont azokat nem látják. 
Ebből az anyagból nem derül ki. Jobb rálátás lenne, és úgy gondolja egy nagyon egyszerű excel 
fájlnak megfelelően lehet ábrázolni, és ez egyszerűsítené a dolgukat, és nem kellene elővenni az 
előző anyagot, és nem kellene kikeresnie.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: tájékoztatásul  mondja  el,  hogy  ebben  a  költségvetésben  kb.  300 
előirányzat van. A legfontosabb előirányzatokat, a kiemelt előirányzatokat ismertetik. Legyen szíves 
az elnök úr megjelölni azokat a tételeket, amelyekre kíváncsi, és a hivatal megmagyarázza.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: az  a  probléma,  hogy  nincs  mindegyik  tétel  benne  a 
tájékoztatóban. Pl. a kommunikációs költség, a telefonköltség hogy néz ki, és akkor látják, hogy a 
telefonköltségek elrugaszkodtak a 63%-hoz. A hivatalban működő telefon és faxköltség 816 E Ft. 
Ez mint  kijelentő mód rendben van,  csak az lenne kérdése,  hogy meg kell  néznie mennyi  volt 
korábban, és elő kell vennie azokat az anyagokat amiből dolgoztak év elején, és akkor megnézi, 
hogy ez a költség hogyan alakult. Természetesen az összköltségre vetítve nem egy nagy tétel. A 
Pénzügyi bizottságnak azt is meg kell nézni, hogy ezeken a pozíciókon belül van-e olyan költség 
ami egy kicsit jobban elrugaszkodott. Ez volt a lényege, amit elmondott, egyszerűsíteni a bizottság 
munkáját.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: úgy  gondolta,  hogy  a  tájékoztatóban  leírtak 
egysíkúságát elkerülendő, változatosan írja le a teljesítéseket, van ahol %-os formában, van ahol 
összegekkel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: nem kell mentegetőzni.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem mentegetőzik.
Vargáné Vass Éva jegyző:  nincs okuk mentegetőzni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: nem hiszi, hogy ez személyes jellegű célzás volt, inkább ha már 
van egy táblázat, ami már létezik gépen, akkor jobb lenne látni.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: az  év  elején  használt  táblázat,  az  kimondottan  a 
képviselők  számára  készült,  összefoglaló  táblázat.  Az  általuk  használt  főkönyvi  számlákat 
részleteiben nem tartalmazza, hiszen van olyan, hogy egy számlának több, 5-6 alábontása is van. 
300 előirányzat táblázatba foglalása két heti munkába kerülhet.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: inkább a szemléletet akarta mondani. Egyszerűsíti a bizottság 
munkáját, ha látnak számokat egymás mellett, akkor utána nézi meg a lebontása hogyan néz ki. Ha 
utána van egy szöveges értékelés, az teljesen világos. Szerinte ezt egyszer kell  megcsinálni,  és 
utána száz évig lehet alkalmazni.
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Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem, mert minden évben változnak a főkönyvi számok, 
az alábontások, és minden évben újra fel kell vinnie. Sőt év közben is változnak az előirányzatok, 
főkönyvi számok.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a főbb pozíciók ugyanúgy megmaradnak.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: de akkor melyik részletet hagyja ki?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az a véleménye üljenek le és beszéljék meg. Kíméljék meg az 
ittenieket az egyeztetésről, majd megmondja mi az amit látni szeretnének, és mi az amit nem.
Tóth Attila bizottsági tag: a kisértékű tárgyi eszköznél látja a térfigyelő kamerát. Kérdése, hogy idén 
vették a térfigyelő kamerát,és ez került 478 E Ft-ba.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem ez a kettő került ennyibe, hanem ez egy felsorolás 
része.
Vad  Mária  alpolgármester: előkereste  az  I.-II.negyedéves  tájékoztatót,  és  nem  érti  az  egyes 
teljesítéseket, megkérdezi, hogy az adatok a III.negyedéves tájékoztatóban lévő adatok göngyöltek.
Vargáné Vass Éva jegyző: igen.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: van még valakinek valamilyen megjegyzése.
Tóth Attila bizottsági tag: el kell gondolkodni az óvoda alacsony teljesítésén.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  meg kell nézni az iskola 66%-os teljesítését is, és azon is el lehet 
gondolkozni.
Borbás Elvira képviselő: az iskolánál nem volt betervezve semmi olyan ami segítené a gyerekek 
munkáját. pl. a számítógépek igaz, hogy most 800 E Ft-ot nyertek számítógépekre, de csak a felét 
lehet felhasználni, a másik felét szoftverekre lehet felhasználni, vagy interaktív tábla. Semmilyen 
fejlesztés nem volt ami a pedagógus munkáját segíti. Nincsenek digitális taneszközök. Nem volt 
fejlesztés.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: nem most célszerű kivesézni. Ha nincs más javaslat, hozzászólás, 
felolvassa a határozat-tervezetet, és kéri aki egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

116/2008. (XI.18.) PTB.
határozata 

Monorierdő Község Önkormányzat 2008.III.negyedéves gazdálkodásának tájékoztatójáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  az tájékoztatást megtárgyalta és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  fogadja  el  a  Monorierdő  Községi  Polgármesteri  Hivatal  az  önkormányzat 
2008.III.negyedéves költségvetés teljesítéséről szóló tájékoztatóját.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

7.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat 2009.évi költségvetési koncepciójára

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: részletesen  ismerteti az előterjesztésben lévő irányszámokat. Külön 
kiemeli  a  főösszeget  és  a  forráshiányt.  A civil  szervezetek  támogatási  igényét  is  megemlíti. 
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Javaslatokat vár a költségek csökkentésére, és a bevételek növelésére.
Tóth Attila bizottsági tag: a 2008-as költségvetési évben 80 M Ft hiányuk volt?
Vargáné Vass Éva jegyző:  69 M Ft volt összesen, ebből 34 M Ft működési, 35 M Ft fejlesztési 
hiány, ez a fejlesztések tükrében változott az év folyamán.
Tóth Attila bizottsági tag: nem ért valamit, az iskola 20 M Ft-tal többet állított be 2009. évre, mint 
2008-ra,  az  óvoda  semmivel  sem  többet,  tehát  akkor  kb.90  M  Ft-os  forráshiánynak  kellene 
jelentkeznie, ezért nem érti a 212 M Ft forráshiány. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: Temetőre beállítottak 2008-ra 7 M Ft-ot. 
Tóth Attila bizottsági tag:  a hitelkülönbözet is növeli a forráshiányt, de az is csak 20 M Ft.
Juhász Sándor polgármester: az  orvosi  rendelő nem volt  benne az 35 M Ft.  30-35 M Ft  körül 
várható a víz-csatorna hiteltörlesztés miatti többletkiadás.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a tavalyi költségvetésben az önkormányzati épület felújítására 30 
M Ft volt beállítva.
Vad Mária alpolgármester: az a tavalyelőttiben volt.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  tavalyelőttiben  volt.  Úgy  látja  ahol  nagyon  eltér  a 
Polgármesteri Hivatal rendszeres és nem rendszeres személyi juttatásainál, 2007-ben 32 M Ft-ról 
indultak, majd 42 M Ft, most meg 61 M Ft.
Tóth Attila bizottsági tag: 61 M Ft-ba nem csak a köztisztviselők juttatásai vannak benne, hanem a 
közalkalmazottak juttatásai is, ez a védőnő, a közhasznú és közcélú munkások bére is szerepel a 61 
M Ft-ba. Ha kiszámolja a III.negyedévi teljesítés szerint az előirányzatot, akkor 60,3 M Ft jön ki.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tehát akkor azt mondja Tóth Attila, hogy a 48 az 60.
Tóth Attila bizottsági tag: elővette az előző napirendi pont anyagát, és felszorozta a III. negyedévi 
teljesítéseket  100%-ra.  Részletesen  elmagyarázza  a  számításait.  Ha  a  személyi  juttatások  sort 
összeadja akkor az 60,3 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kérdezi, hogy ezek a hiteltörlesztések amit itt  vannak, a 281 
teljesen világos, amiről beszél az a hitelkiadások a Polgármesteri Hivatalnál kamatkiadások alatt, 
hiteltörlesztés november 20-a, hiteltörlesztés december 20-a, tehát 42 M Ft szerepel.
Vargáné Vass Éva jegyző: összesen 44,5 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tavaly ez hogyan.
Tóth Attila bizottsági tag: sehogy sem szerepelt.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: akkor ez hogy van?
Vargáné Vass Éva jegyző: 2007.augusztus 23-án kötött az önkormányzat szerződést az OTP-vel és 
Monorral  a  hitel  átvállalásáról.  Eltérni  az  eredeti  hitelszerződéstől  nem lehetett,  bármennyire  is 
szerette  volna  sz  önkormányzat.  A szerződésben  a  víz-csatorna  szerződések  arányában  kellett 
megosztani Monorierdő és Monor között a visszafizetendő hitel nagyságát. November 20-a az a 
dátum a amikor 323 M Ft-ot kell visszafizetni. Ez szerződésen alapul.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ebből  ami  ott  van  a  számlán  200  valamennyi.  Azt  akarja 
mondani, hogy a kettő különbségét kell majd visszafizetni.
Tóth Attila bizottsági tag: az elnök úr lapozzon a bevételi oldalra és ott benne van a víz-csatorna 
hitelre zárolt összeg.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ami megnöveli az az orvosi rendelő.
Tóth Attila bizottsági tag:  a szolgáltatások alatt mit kell érteni?
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: az  egyben  van,  mert  az  19  M  Ft  ha  összeadja  az  összes 
szolgáltatásokat. Szolgáltatásokként felsorolja a főkönyv szerinti sorokat. Az kérdezi, hogy a többi 
szolgáltatások beszámítanak pl. a település tisztasági szolgáltatása 6 M Ft, mert ha ezt hozzáadja, a 
védőnő szolgálat az ebben jelentkezik az 2 M Ft. Ha ez nincs benne akkor sok a 20 M Ft, ha benne 
van akkor egyensúlyban lehet.  A védőnő az biztos nincsen benne.  Van a  közvilágításnál is  van 
szolgáltatás 6,6 M Ft külön van. 
Vargán Vass Éva jegyző: a Polgármesteri Hivatalhoz tartozó valamennyi szakfeladat szolgáltatás 
sora, ebbe a sorba van beépítve. Az összes szakfeladatok meg kell nézni.
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Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  az szakfeladat a közvilágítás? Az beleszámít? 
Tóth Attila bizottsági tag:  az egyéni szolgáltatások intézményenként vannak felsorolva.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha így veszik egy 11  M Ft-os áll szemben egy 19-20 M Ft-os 
igénnyel. Ez magyarázatra szorul.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi  csoportvezető: a Hivatalhoz tartozó összes szakfeladat szolgáltatási 
sora összesítve van.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  a védőnő külön van. Csak szolgáltatás 2,1 M Ft, ehhez hozzájön 
a készletbeszerzések. A településtisztasági 6 M Ft. Összesítve 19 M Ft. Ez így rendben van.
Vad Mária alpolgármester: ha külön fel vannak sorolva egyes tételek pl. útkarbantartás, akkor azok 
a szolgáltatásokban is benne vannak?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem nincsenek, mert levonásra kerültek.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a közvilágítás bővítése is szerepel pluszban 2,5 M Ft. Ez miért 
nem szerepel a tavalyi tervben?
Szalai Gábor képviselő: a Névtelen utca miatt.
Juhász Sándor polgármester: a Kemping pályázat önrésze is 4 M Ft, meg a piac.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez kb. valószínűsíthető, de sok mindennek vissza kell fogni.
Tóth  Attila  bizottsági  tag: úgy lenne  célszerű  megcsinálni  a  költségvetést,  hogy csak  az  egyik 
beruházás önrészét hagyják benne.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a dologi kiadásoknál lát még csökkentési lehetőséget tavaly 10,5 
M Ft, beállítva 13 M Ft van. A 3 M Ft kicsit túllépne az infláción. Az ügyvédi költségeknél az 1,5 
M Ft indokolt volt a leválás miatt, de most már nincs leválás. Útkarbantartásra tavaly 3 M Ft volt 
most pedig 5 M Ft lett beállítva, de ez lehetne  csak 4 M Ft.
Juhász Sándor polgármester: a hivatal először csak 4 M Ft-ot állított be, de ő kérte, hogy javítsák 5 
M Ft-ra. Célul tűzte ki, hogy jövőre járhatatlan utak ne maradjanak a településen. Megrendeltek 
1000 m3 vasúti kavicsot, amelyet szeretne bedolgoztatni az utakba. Az 5 M Ft előirányzat.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: végig ment az előirányzatokon és mindenhol vannak tartalékok 
úgy gondolja.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: visszatérve  a  szolgáltatásokra,  a  Polgármesteri  Hivatalnál  az  eredeti 
előirányzat 32 620 724 Ft volt, ebből le 2009 koncepció készítése során levonásra került 8,4 M Ft 
közvilágítás, 3 M Ft út,  és 1,4 M Ft intézményi karbantartás. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  így jön vissza 19 M Ft -ra mert ezek a tételek megtalálhatók a 
2009-es tervben.
Vargáné Vass Éva jegyző: a különféle dologi kiadásoknál az eredeti előirányzat 12 942 E Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: neki 10,4 M Ft jött ki. Ha 12 M Ft akkor a 13 M Ft indokolt. 
Borbás  Elvira  képviselő: az  Oktatási  Bizottság  hozott  egy  olyan  határozatot  miszerint,  a 
költségvetésben biztosítsák az alábbi összegeket: rendezvényekre 800 E Ft-ot, szoborra 585 E Ft, 
500 E Ft-ot a 2010-es rendezvényre, és 200 E Ft-ot idősek napjára. Kérdezi, hogy ez szerepel-e a 
koncepcióban.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: szerinte nem.
Vargáné Vass Éva jegyző: az elnök asszony kérheti most a felvételt. Az Egészségügyi Bizottság 
határozatait is figyelembe vették a koncepció tervezésekor.
Borbás Elvira képviselő: kéri beépíteni a koncepcióba a 2,085 M Ft-ot.
Tóth Attila bizottsági tag:  2 M Ft-ot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez mi?
Borbás  Elvira  képviselő: újra  elsorolja  az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  által  hozott 
határozatok  kiadási  tartalmát.  Látja,  hogy  a  koncepcióban  szerepelnek  a  civil  szervezetek 
támogatása, ugyan nem avval az összeggel amire az OKSB határozatot hozott, mert a szervezetek 
többet kértek. Mint ami a koncepcióban szerepel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 4 M Ft van beállítva biztos, hogy többet kértek a szervezetek. 
Azt a 2 M Ft-ot hozzá kell venni amit Borbás Elvira mondott a papíron elfér. Szerinte elég levegős 
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ez a költségvetés. Pályázati önrészek be vannak állítva gyakorlatilag minden olyan projektre amit 
terveznek, de azon felül is be van állítva 5 M Ft az esetleges pályázati önrészekre, bocsánat 3,5 M 
Ft ami nincs is címkézve. Köztemető kerítésére 3,5 M Ft van beállítva.
Juhász  Sándor  polgármester: 3,5  M  Ft-ba  biztos,  hogy  nem  fog  kerülni  a  kerítés,  de  ez  a 
tereprendezést is tartalmazza.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ajánlatokat kell bekérni kerítés ügyben. Kicsit vastagon fog a 
ceruza ebben a költségvetésben.
Vad Mária alpolgármester:  ez még csak tervezet, koncepció.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: parlagfűre kevés van beállítva, fél millió.
Juhász Sándor polgármester: benne hagyná az 5 M Ft-ot a pályázatokra,  mert  nem tudni,  hogy 
jövőre milyen pályázatot írnak ki.
Tóth  Attila  bizottsági  tag: megnézte  szerepel  ebben  az  anyagban  piac,  orvosi  rendelő,  iskola, 
temető, kemping, faluközpont. Ki lehetne venni azt az 5 M Ft-ot, mert akár rendkívüli képviselő-
testületi ülés keretében is dönthetnek egy pályázat benyújtásáról. Úgy gondolja ezek a feladatok 
kicsit túl vannak vállalva, nincs rá pénz.
Juhász Sándor polgármester: meg kell ragadni a pályázati lehetőségeket.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: vannak  prioritások.  Az  iskolának,  óvodának,  hivatalnak 
működnie kell. Utána lehet csak foglalkozni a befektetéssel, fejlesztéssel. Biztos benne, hogy az 
iskola,  az  óvoda,  a  hivatal  működéséhez  szükséges  bevételt  meg  tudják  teremteni.  Nem 
elrugaszkodott a három intézmény költségvetése. Igaza lehet a Tóth Attilának amikor azt mondja, 
hogy ne indítsanak el két-három pályázatot egyszerre. Az orvosi rendelőnél éves szinten, ha felveszi 
a hitelt, akkor csak a törlesztőrészlet jelentkezik. kb. 3,5 M Ft meg el a törlesztőrészletre. El kellene 
dönteni, hogy orvosi rendelőt készítenek, vagy iskolát.
Tóth Attila bizottsági tag: megkérdezi a pénzügyi vezetőt, hogy ez idei évben várható-e valamilyen 
maradvány.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem tudja. A szinten tartás a cél.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha az óvoda 56%-on áll, akkor túl van tervezve a költségvetése, 
és a 85 M Ft-ból, legalább 10% plusz van rajta.
Tóth Attila bizottsági tag: továbbgondolta, az óvodában volt szünet.
Borbás Elvira képviselő:  az óvodában nincs szünet.
Szalai Gábor képviselő: van szünet, 1 hónap. Az 56%-os teljesítésben nem tudja milyen számlák 
vannak benne. Lehet hogy a nagyobb beszerzések számlái, székek, ágyak nincsenek benne, nem 
érkeztek még meg.
Borbás Elvira képviselő: mennyibe kerülnek a székek, meg az ágyak?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  az egyes intézmények felépítése kivetni valót hagy maga után, 
nem tudják teljesíteni azokat a dolgokat, amelyeket kellene. Ezt kellene egy kicsit közelebbről látni. 
Az a 10 M Ft amivel az óvoda túl van tervezve, az iskolánál pont kellene.
Borbás Elvira képviselő: pontosan.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: minden szám erre utal. Történetileg így kapták az óvodának a 
költségvetését, és itt az idő, hogy ezen el kell gondolkodni.
Borbás Elvira képviselő: szeretné tisztába tenni, hogy benne van az 56%-nál, az óvodánál, a székek 
szerepel benne? Összegben.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: fejből nem tudja az egyes könyvelési tételeket.
Szalai Gábor bizottsági tag: most jönnek még a nagyobb közüzemi számlák. Az elnök úr szerint túl 
van tervezve az óvoda, majd kiderül az év végén.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ha  megnézik  az  egyes  tételeket  és  kivetítik,  arányaiban  az 
óvodának, a kifizetett nettó jövedelmekre gondol, elosztva, hogy hányan vannak, ez egyiknél ott 2,7 
M Ft jön ki, és az iskolánál 2,3 M Ft. Ebből arra következtet, hogy valami ott aránytalanság van, 
pont fordítva kellene lennie.
Szalai Gábor képviselő: mások lehetnek az szorzók a két intézménynél.
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Szünet 18.00-18.10

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mit csináljanak ezzel a költségvetéssel?
Tóth Attila bizottsági tag: az orvosi rendelőre állítsanak be 5 M Ft-ot. Az iskola pályázat nem tudják 
nyert-nem nyert, de az önrészt biztosítani kell. Az iskola önrészét át lehet csoportosítani az orvosi 
rendelőre, ha nyer, ha nem nyer akkor is. És lefaragtak 30 M Ft-ot a hiányukból.
Juhász Sándor polgármester: a hitel kamata, és törlesztőrészlete lesz csak kiadás a jövő évben.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: elmondja még egyszer amit Tóth Attila mondott.
Juhász Sándor polgármester: a régi orvosi épület hasznosításán gondolkodni kell.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mi legyen a piaccal. A régi orvosi rendelő hasznosítása 15 M Ft, 
állítsanak rangsort.
Vargáné Vass Éva jegyző: ha az orvosi rendelő építése hitelből lenne akkor ezt a bevételi oldalon 
tervezni kell.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: igen ezzel módosítani kell a bevételt. A Triplexnél ott van az 16 
M Ft-os bevétel, ami nem annyi, mert ebből már költöttek. 
Juhász Sándor polgármester:  az a pénz rendelkezésre áll, ott van.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: azt a 16 M Ft-ot gyakorlatilag elköltötték.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: nem  költötték  el,  az  a  pénz  ott  van.  Költségvetési  előirányzatból 
költöttek, saját forrásból.  
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az lenne a jó amit Tóth Attila javasolt.
Tóth Attila bizottsági tag: javasolja, hogy 11 M Ft-ot tervezzenek az orvosi rendelőre, 24 M Ft-ot az 
iskolára így összesen.
Vargáné Vass Éva jegyző: vonják össze a két beruházást egy előirányzati sorra?
Tóth Attila bizottsági tag: elmondja még egyszer a javaslatát.
Vad Mária alpolgármester: ha nem nyernek az iskolapályázaton akkor átcsoportosítanak. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: teljesen irreális költségvetés lesz, de benne lesz a 35 M Ft is, és a 
másik lábán is benne lesz. Végig kellene menni minden egyes tételen, és rövidítgetni. Nem akar 
minden tételen végig menni, akkor el kell fogadni valamit, ami koncepciónak jó. 
Juhász Sándor polgármester: javasolja, hogy tervezzék be az orvosi rendelőt, meg az iskolát, a többi 
fejlesztést meg határozzák meg év közben.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  nem lenne szerencsés most minden egyes tételen végigmenni.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: muszáj  valamilyen  koncepciót  kialakítani  a  bizottságnak,  mert  a 
költségvetés tervezése ezen alapul, és a januári ülésen már azt fogják tárgyalni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: úgy gondolta ezt a munkát bemenne egyeztetni külön, és nem itt 
a  bizottsági  ülésen.  A  bizottság  elé  kerülne  a  következő  alkalommal,  vagy  egy  rendkívüli 
pénzügyin.
Vargáné Vass Éva jegyző:  jogszabályi határidő köti a polgármestert, hogy a testület elé terjessze be 
a koncepciót. A polgármester úr javasolta, hogy tűzzenek ki két célt az orvosi rendelő, és az iskola 
beruházását, és legyen egy 15 M Ft-os fejlesztési keret, aminek a célját év közben határozzák meg, 
a Gazdasági Program és a beruházási terv alapján.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  mikor dől el az iskolapályázat?
Vargáné Vass Éva jegyző: nem tudja, biztató ígéretek vannak.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tavasszal eldől. Akkor az lenne a főcél, és végig is vinnék, de 
elvinné az összes pénzüket. Ebben az esetben a rendelő tolódna. 
Vargáné Vass Éva jegyző: az orvosi rendelő hitelkonstrukciója talán még bevállalható.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  akkor csak a két fő beruházás maradna. Kivétel a piac. Az összes 
pályázatot le lehet szedni.
Juhász Sándor polgármester: javasolja, hogy vegyék ki az iskolapályázatot, mert azt már egyszer 
elutasították, ha majd esetleg nyernek akkor újra beteszik a költségvetésbe.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  ez  jó  ötlet.  Nem  lehetne  az  orvosi  rendelőt  könyvelés 
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technikailag valahogy megoldani?
Vargáné Vass Éva jegyző: kiadási-bevételi oldalon szerepel az orvosi rendelő építése, 35 M Ft-tal, 
plusz a kiadási oldalon a kamatnál még plusz 3 M Ft-tal.
Juhász Sándor polgármester: útpályázat nincs.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a 1,5 M Ft víz-csatorna az nem Monoré?
Vad Mária alpolgármester: nem hanem az elmaradt monoriakon felül. 
Juhász Sándor polgármester: a közigazgatási határ kimérést ki kell fizetni, a felét.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez 6 M Ft?
Juhász  Sándor  polgármester: igen  ezt  felezik  Monorral.  Állami  földterület  vásárlása,  ez  a 
Polgármesteri Hivatal mögött lévő terület. Jövőre csak kísérletet tesznek a vásárlásra, az összegét ki 
lehet  venni.  A  pályázati  önrészt  kiveszik.  Útkarbantartás  4  M  Ft,  parlagfűirtás  marad, 
síkosságmenetesítés és sózás 1,5 M Ft, regionális hulladékgazdálkodás 4 M Ft.
Vargáné Vass Éva jegyző: a regionális hulladékgazdálkodás nagyon óvatosan lett tervezve 4 M Ft, 
hiszen 2007-ben és 2008-ban sem fizettek semmit, és terveztek 3-3 M Ft-ot.
Juhász Sándor polgármester: maradjon a 4 M Ft a regionális hulladékgazdálkodásnál. Karbantartás 
1,5 M Ft, közvilágítás bővítést kivehetik.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  a karbantartást nem lehet levenni 1 M Ft-ra?
Juhász Sándor polgármester: nem. Parkpályázat önrész maradjon, hiszen pályázatot nyertek.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: közvilágítás bővítése 2,5 M Ft?
Szalai Gábor képviselő: a közvilágítás bővítését kivették.
Tóth Attila bizottsági tag: közvilágítás bővítésénél hagyjanak benne 1 M Ft-ot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  parkpályázat önrésze marad.
Juhász Sándor polgármester: házi segítségnyújtás 4 M Ft.
Vargáné Vass Éva jegyző: idei évben ez 3,5 M Ft volt, jövőre reális a 4 M Ft.
Juhász Sándor polgármester: temető kerítés, vegyék le 2,5 M Ft-ra. Az orvosi rendelő 35 M Ft-ját a 
bevételi oldalra is beveszik.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  itt viszont egy  mínusz 3-at be kell illeszteni, mert annyit fognak 
törleszteni. Plusz 3-at.
Vargáné Vass Éva jegyző: kamatkiadásoknál kellene feltüntetni a 3 M Ft-ot.
Juhász Sándor polgármester: civil szervezetek támogatása 3,5 M Ft. Faluközpont kialakítása, itt arra 
gondolt,  hogy az orvosi rendelő létesítésekor kellenek betonozási  munkák,  tereprendezések.  Vis 
maior tartalék 2 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: vis maior 1 M Ft.
Borbás Elvira képviselő: kevés az 1 M Ft, maradjon a 2 M Ft.
Vargáné Vass Éva jegyző: költségvetési törvényben szabályozásra kerülhet, a kötelező céltartalék, 
amelyet nem fognak tudni felhasználni. A környezetvédelmi alapnál, ahogy csökkennek a kiadások, 
nem 800 E Ft lesz, hanem kevesebb. 
Tóth Attila bizottsági tag: 700 E Ft-ot javasol.
Juhász  Sándor  polgármester: az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottságnak  rendezvényekre, 
szoborra 2 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a Polgármesteri Hivatalnál a jutalomkeretet vegyék le.
Juhász Sándor polgármester: nem gondolt a jutalomkeret levételére, meg kell gondolnia.
Vargáné Vass Éva jegyző: az iskola igazgatójával tudott egyeztetni, az óvodavezetővel sajnos nem. 
Javasolja, hogy ha már elmarad a közalkalmazottaknak és a köztisztviselőknek a 13.havi fizetés, és 
a 10%-os reálbér csökkenés lesz a közszférában, akkor a Képviselő-testület 2009.évben, határozott 
időtartamra,éves keresetkiegészítést állapítson meg, az alapilletményt véve figyelembe.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: amit az állam elvett kompenzálja az önkormányzat.
Juhász Sándor polgármester: az állam sokkal többet vett el.
Vargáné Vass Éva jegyző: kizárólag 2009.évben, határozott időtartamra január 01-december 31-ig. 
Vad Mária alpolgármester: a költségvetési törvény még nem jött ki, nem biztos, hogy elveszi az 
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állam a 13. fizetést.
Vargáné Vass Éva jegyző:   még nem jött  ki  a költségvetési  törvény, de biztos,  hogy nem lesz 
13.havi fizetés.
Vad Mária alpolgármester: abban az esetben ha a költségvetési törvény úgy jön ki akkor beszélnek 
róla.
Vargáné  Vass  Éva jegyző: a  Pénzügyminisztérium osztályvezetőjének az  előadását  hallgatta,  és 
10%-os reálbér csökkenést prognosztizáltak a 13.havi illetmény megvonása mellett.
Tóth Attila bizottsági tag: a 61 M Ft a személyi juttatásoknál tartalmazza a 13.havi illetményt?
Vargáné Vass Éva jegyző: az iskolánál nincs benne.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha úgy csinálják amit a jegyző asszony mond, akkor 3 M Ft-ból 
csinálnak 7,7 M Ft-ot. 
Tóth Attila bizottsági tag: a Polgármesteri Hivatal jutalomkeretét vette le az elnök úr. Nem mindegy, 
hogy 13 ember jutalomkeretéről, vagy 70 ember  megélhetéséről beszélnek.
Borbás Elvira képviselő: az óvodánál is benne van.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: érti amit a Tóth Attila mond, de költségvetési szempontból 3 M 
Ft-ot vettek le, és 7,7 M Ft tettek hozzá. 77 fő 100 E Ft átlag. A Polgármesteri Hivatalnál ez 1,2 M 
Ft.
Borbás Elvira képviselő: bérmaradvány terhére ezt nem lehet, hiszen az idén is van. Úgy tudja jött 
hozzá valamennyi pénz, előirányzatnak mondják, de ez pénz.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   központi  módosításból  volt  egy  előirányzat  módosítás,  amikor 
kompenzálta a költségvetés az önkormányzat bérkiadásait.
Borbás Elvira képviselő:  ez az a 19 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a 19 M Ft-tal kipótolták?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: nem,  hanem  19  M  Ft  pótelőirányzatot  kaptak  a  bérkiadások 
kompenzálásaként, tovább abban benne vannak a szociális kiadások, pl.az ápolási díj után térített 
összeg, óvoda, iskola, hivatal. Bérpolitikai intézkedések által megemelték az előirányzatot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: hogyan tárgyiasult? Ez év közben volt valamikor. 
Vargáné Vass Éva jegyző:  ez a nettó finanszírozás keretében történt.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha többet kapnak akkor tárgyiasulnia kell a kifizetésekben.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  bérpolitikai  intézkedéseket  január  1-től  kellett  alkalmaznia  az 
önkormányzatnak, de a kompenzálás csak később érkezett meg az államtól.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: így már érti.
Borbás Elvira képviselő: kiszámolta, hogy az iskolánál az előirányzat 2,9 M Ft-tal több, mint az 
eredeti, ezt el lehet költeni. 4 M Ft az óvodánál, 12 M Ft a hivatalnál, amit az év végéig el lehet 
költeni. Ezt bérre lehet fordítani, kifizethetik a dolgozóknak.
Vargáné Vass Éva jegyző: ezt csak bérre lehet fordítani, és nem lehet most kifizetni a dolgozóknak, 
mert ezt folyamatosan fizették. Ez az előirányzat a bevételi oldalon is  megjelent, kiadási oldalon 
meg  a  bérpolitikai  intézkedéseknél.  A Képviselő-testület  által  megállapított  előirányzatból  az 
intézmény szabadon gazdálkodik.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a 3 M Ft-os jutalomkeret helyett volt egy javaslat,  a 10%-os 
bérkiegészítés. Nem csinálna semmit, ez megint csak 7,7 M Ft ami kimegy. Szerinte a 3 M Ft-ot 
nem kell adni, a jegyző asszony javasolta a 10%-os bérkiegészítést.
Tóth  Attila  bizottsági  tag: a  3  M  Ft  a  Polgármesteri  Hivatalban  13  ember  jutalmazása,  ha 
megtoldják 5 M Ft-tal akkor 78 embert jutalmaznak. Ezt kell mérlegelni. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: megkérdezi Tóth Attila képviselőt, hogy miről beszéltek eddig. 
Nem arról volt szó, hogy még adjanak a 3 M Ft-hoz azért mert ez mindenkire vonatkozik, hanem 
arról, hogyan lehetne a költségvetést csökkenteni. Javasolja ne legyen a plusz 8 M Ft. Monorierdő 
tákolmánynak működnie  kell,  de  ez  csak úgy lehet,  hogy nem osztogatják  el  a  pénzt.  Felteszi 
szavazásra ki ért egyet hogy tegyenek hozzá 5 M Ft-ot.
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A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  1  igen  2  nem szavazattal  az  alábbi  határozatot 
hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

117/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a 2009.évi költségvetési koncepcióban  a Polgármesteri Hivatalnál szereplő jutalomkerethez 
való 5 M Ft kiegészítés elutasításáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság a 2009.évi költségvetési koncepcióban  a Polgármesteri 
Hivatalnál  szereplő  jutalomkerethez   való  5  M  Ft  kiegészítést,  az  intézmények  dolgozóinak 
bérkiegészítésére, elutasítja. 

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a gépek berendezéseknél a 3,3 M Ft kapásból soknak tűnik neki, 
és levenné 1,5 M Ft-ra, a felére.
Juhász Sándor polgármester: új fénymásoló kell a hivatalba.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: éppen kint volt Franciaországban, és egy céggel tárgyalt, akik 
használt fénymásolókkal foglalkoznak.
Vargáné Vass Éva jegyző: a jelenlegi is használt, és már sokat fizettek rá.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  3,3 M Ft-t  nem tudják kikerülni,  de akkor  nézzék meg a 
további  dologi  kiadások.  Javasolja,  hogy  csinálják  azt,  mint  idén,  hogy  vannak  a  negyedéves 
jelentések, és utána módosítsanak. Javasolja 11-re leállítani, azt a 13-at, és akkor az 2 M Ft. Felhívja 
a nehéz gazdasági helyzetre a figyelmet.
Tóth Attila bizottsági tag: a nagy értékű berendezéseket nem lehet lízingelni?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: valószínűleg jobban járnának bérléssel, mert ha elhasználódik 
kicseréltetné. 
Vargáné Vass Éva jegyző: már érdeklődött a lízingelés lehetőségéről, és azt az információt kapta, 
hogy lényegesen drágább, mint a vásárlás.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tudják értékesíteni a jelenlegi gépet.
Vargáné Vass Éva jegyző: maximum 1-200 E Ft lehet az értéke.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  vállalja,  hogy utána néz hol lehetne értékesíteni a jelenlegi 
gépet.
Vargáné Vass Éva jegyző: talán a beszámítást is meg lehetne próbálni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mennyit vették a jelenlegit?
Vargáné Vass Éva jegyző: 5-600 E Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  nem lát több tételt amiből le lehetne venni. Lenne az óvodához 
egy nagyon radikális javaslata. 
Szalai Gábor képviselő: meg kellene várni az év végét.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: iskolát és az óvodát szeretné közelebbről megvizsgálni. Mi volt a 
polgármester úr javaslata?
Juhász Sándor polgármester: iskolánál mínusz 15 M Ft, óvodánál mínusz 4 M Ft.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez nem jó. Javasolja, hogy az óvoda felülfinanszírozott. 
Vargáné Vass Éva jegyző: Monor elhanyagolta az iskola eszközbeszerzését, de a problémát egy év 
alatt nem lehet megoldani. Az iskolába betervezett 20 M Ft-os eszközfejlesztés túlzott.
Borbás Elvira képviselő: úgy gondolja van az iskolánál 7 M Ft amiből lehet faragni. 1,304 M Ft 
pedagógiai munkára irányul, 300 E Ft verseny záróünnepségére (200 főt hívnának meg), iskolai 
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pályázati  alap  létrehozása  ezt  ki  lehet  venni,  3,346 M Ft  itt  valóban lehet  kevesebbet.  Ez  egy 
koncepció, terv. Lényeges a számítógép.
Vargáné Vass Éva jegyző: az informatikai pályázatból is lehet számítógépet venni, még ebben az 
évben.
Borbás Elvira képviselő: csak a felét lehet számítógépre költeni, ez meg kevés. A számítógépes 
terembe  több  gép  kell,  áll  a  tanítás,  nincsenek  gépek.  4  db  CD-s  magnó,  a  tanórákhoz  kell. 
Számítógép terembe komplett munkaállomás, ez 700 E Ft, ez is a munkájukhoz kell. Részletesen 
ismertei az iskola nehéz helyzetét. A konyhára van még fejlesztés 2,364 M Ft, itt lehet venni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: senki nem beszélt arról, hogy 10 M Ft-ot levesznek az iskoláról.
Borbás Elvira képviselő: de,15 M Ft-ról volt szó.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az csak egy javaslat volt. A tavalyi költségvetése mennyi volt az 
iskolának? 185 M Ft? 163 M Ft?
Juhász Sándor polgármester: 163 M Ft.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: most  hirtelen  185-re  van  beállítva.  Ebből  Borbás  Elvira  is 
elismerte, hogy a 7 M Ft sok.
Borbás Elvira képviselő: ez csak egy tervezet.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a kettő között lehet, kb. 175 M Ft.
Borbás Elvira képviselő: egyet ért.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: szedjék elő az óvodát is, az óvoda 85-je, tavaly 83 volt. Az 56% 
elgondolkoztató, a maga részéről egy 10-essel visszavenné, 84, 74.
Vargáné Vass Éva jegyző: az óvoda akkor októberre be fog zárni, nem lesz fűtésre pénze.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a tavalyi 83-ba benne voltak fejlesztések, több millió.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  Farkas  Zoltán  igazgató  idejében  141/143  M  Ft  volt  az  iskola 
költségvetése. 2008-ban már 166 M Ft, 23 M Ft-tal több volt az iskola költségvetése. 1 év eltelt, 
több mint 10%-kal növelték az iskola költségvetését, és most ugyanezt teszik, több, mint 10%-kal 
emelik, ugyanakkor az óvodát lehetetlenné teszik.
Borbás Elvira képviselő: vegyék elő az óvoda tavalyi költségvetését.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: azt  szeretné  megnézni,  hogy tavaly  mennyi  volt  az  óvoda 
eszközvásárlása. Idén.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: emlékezete szerint kb. 800 E Ft.
Borbás Elvira képviselő: elő fogja keresni, mert többször rákérdezett, hogy az mi.
Tóth Attila képviselő: az óvodavezető elmondta az Oktatási  Bizottság ülésén a beszámolójakor, 
hogy 3-4 szobába vettek ágyakat.
Borbás  Elvira  képviselő: előkereste  az  óvoda  beszámolóját.  2  csoportszobába  fektető,  3 
csoportszobába szék, 3 csoportszobába textil, 6 csoportba törölköző, 120 db pohár, porszívó, lábas, 
nyomtató, öntöző berendezés javítása, szakmai anyagok, stb. diavetítő, vászon, vizuális eszközök, 
hangszerkészlet, ezeket beszerezték. Önkormányzati fejlesztések itt van 2 csoportszobába fektető, 3 
csoportszobába szék, 3 csoportszobába textil.
Vad Mária alpolgármester:  a rendszeres és nem rendszeres juttatások az óvodánál, iskolánál benne 
van-e a 13. havi.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az iskolánál nincs, az óvodásnál és a hivatalnál szinten 
van tartva.
Vad Mária alpolgármester: korrigálni kell mindkét intézménynél.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   az  iskolánál  is  korrigálni  kell.  Ez  még  csak  a  koncepció,  nem a 
költségvetés.
Vad Mária alpolgármester: az óvodánál a 23 főre, olyan az biztos több, mint 2 M Ft. 
Vargáné Vass Éva jegyző: 3-3,5 M Ft a havi bér az óvodánál.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 75-ből ki kell jönnie az óvodának, és akkor nem megy bele abba, 
hogy hány ágyat vásároltak.
Tóth Attila bizottsági tag: javasolja az iskolánál a 175 M Ft-ot, az óvodánál a 78 M Ft-ot.
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Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az iskolánál a 175 M Ft-ot, az óvodánál a 77 M Ft-ot. Óvodánál 
75 M Ft akar.
Juhász Sándor polgármester: 81,5 M Ft-ot javasol.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a 74-hez a 77 is jó.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az óvoda a jövő évre kerítés építését, felújítását tervezte 
be, csak ennyi a fejlesztés.
Tóth Attila bizottsági tag: nem tervezzen.
Borbás Elvira képviselő: ne tervezzen.
Vargáné Vass Éva jegyző: miért ne tervezzen az óvoda?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: jöjjön ki 77 M Ft-ból.
Borbás elvira képviselő: új épülete van az óvodának.
Szalai Gábor képviselő: az iskola felújítását szorgalmazzák.
Vargáné Vass Éva jegyző:  az integrációs pályázatot mire fordítja az iskola?
Borbás Elvira képviselő: bútorokat vesznek, a másik felét a pedagógusok bérére fordítják.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: szavazzák meg. Aki egyet ért azzal, hogy az iskolának 175 M Ft 
legyen a 2009.-es költségvetési főösszege, akkor az légyszíves tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

118/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Fekete István Általános Iskola 2009.évi koncepciójáról

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  2009.évi 
költségvetési koncepcióban a Fekete István Általános Iskola 2009-es költségvetési főösszegét 175 
M Ft-ban határozza meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: aki azt javasolja, hogy 77 M Ft legyen az óvodáé tegye fel a 
kezét.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  igen  1  nem szavazattal  az  alábbi  határozatot 
hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

119/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Csicsergő Óvoda 2009.évi koncepciójáról

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  2009.évi 
költségvetési  koncepcióban  a  Csicsergő  Óvoda  2009-es  költségvetési  főösszegét  77  M  Ft-ban 
határozza meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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Juhász Sándor polgármester: ha megengednek egy megjegyzést. Az óvodának kevés a 77 M Ft, 81 
M Ft-ot illett volna megszavazni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az iskola megoldja a feladatot.
Borbás Elvira képviselő:  az iskola az meg.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: és az óvoda is meg fogja oldani ennyiből a feladatot. Zárják le a 
költségvetési részét. Felolvassa a határozat-tervezetet. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

120/2008. (XI.18.) PTB.
határozata 

Monorierdő Község Önkormányzat 2009.évre vonatkozó költségvetési koncepciójáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta és javasolja a Képviselő-
testületnek kérje fel  a  Polgármesteri  Hivatalt,  hogy az önkormányzat  2009.évi költségvetésének 
tervezésekor az alábbi tételeket az itt meghatározott összegben vagy a mellékletben szereplő adatok 
szerint az alábbi kiegészítésekkel szerepeltesse:
– bevételi oldalon az orvosi rendelő építésére hitel 35 000 E Ft
– kiadási oldalon a Polgármesteri Hivatal rendszeres és nem rendszeres juttatásoknál csökkenteni 

3 M Ft-tal
– kiadási oldalon a kamatkiadásokat növelni 3 000 E Ft-tal
– kiadási oldalon az iskolapályázat önrészét csökkenteni 24 M Ft-tal
– kiadási  oldalon  az  állami  földterület  vásárlása-művelési  ágból  való  kivonása  összegét 

csökkenteni 3 000 E Ft-tal
– kiadási oldalon az egyéb pályázat önrészeiként felhasználható összeget csökkenteni 5 000 E Ft-

tal
– kiadási oldalon az útkarbantartás összegét csökkenteni 1 000 E Ft-tal
– kiadási oldalon a közvilágítás bővítése összegét csökkenteni 1 500 E Ft-tal
– kiadási oldalon a piac kialakítása önrész összegét csökkenteni 2 500 E Ft-tal
– kiadási oldalon a kemping felújítása-pályázat összegét csökkenteni 4 000 E Ft-tal
– kiadási oldalon a rendezési terv készítésének összegét csökkenteni 3 500 E Ft-tal
– kiadási oldalon a köztemető kialakítása-kerítés összegét csökkenteni 1 000 E Ft-tal
– kiadási oldalon a Környezetvédelmi Alap összegét meghatározni 700 E Ft-ban
– kiadási oldalon az OKSB (szobor, OKSB kerete, 2010-rendezvéynek, idősek napja) részére 1 

800 E Ft összeget meghatározni
– a Fekete István Általános Iskola főösszegét 175 000 E Ft-ban meghatározni
– a Csicsergő Óvoda főösszegét 77 000 E Ft-ban meghatározni.

Határidő: azonnal és 2009.évi költségvetés tervezése  
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  
Szünet 19.22-19.35

8.napirend
Tájékoztatás az önkormányzat működését érintő szerződésekről

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert a tájékoztatás megtartására.
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Juhász Sándor polgármester:  a szerződéseket minden év végén felül  kell  vizsgálni,  és meg kell 
hosszabbítani  a  folyamatos  működéshez  szükségeseket.  Kéri  a  bizottságot,  hogy  javasolja 
elfogadásra a Képviselő-testületnek. 
Vad Mária alpolgármester: a parlagfűirtást meg kell pályáztatni.
Vargáné Vass Éva jegyző: minden évben 3 ajánlatot kérnek be.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a hirdetési felület mit jelent?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az újságban való hirdetést.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: van valakinek megjegyzése ezzel kapcsolatban? Ha nincs akkor 
javasolja. Felolvassa a határozat-tervezetet. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

121/2008. (XI.18.) PTB.
határozata 

az önkormányzat működését érintő szerződésekről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság a tájékoztatást tudomásul vette, és javasolja a Képviselő-
testületnek  kérje  fel  a  Polgármesteri  Hivatalt,  hogy  a  folyamatos  működést,  és  a  zavartalan 
feladatellátást  biztosító  szerződések  meghosszabbítására  tegyen  intézkedéseket,  valamint 
hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert az aláírásra.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök3 igen

9.napirend
Előterjesztés az önkormányzat fenntartásában lévő intézmények vezetőinek vezetői-
pótlékának meghatározására

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: az iskola vezetőjének a megbízott igazgatói idején a vezetői pótléka 
200% volt. Kéri augusztus 01-ig visszamenőlegesen meghatározni számára a 240%-ot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: miért csak most kerül ide? Nem tűnt fel neki?
Borbás Elvira képviselő: kereste a Kincstárat.
Juhász Sándor polgármester: az előterjesztés természetesen az óvodavezetőre is vonatkozik.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: nem csak az iskola igazgatójára? 240 járt volna eredetileg?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: 200  és  300%  között  állapíthatja  meg  a  Képviselő-testület  az 
intézményvezetők magasabb vezetői pótlékát. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mit állapítottak meg eredetileg az óvodánál?
Vargáné Vass Éva jegyző: 200%-ot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  tehát 200%-ot.
Vargáné Vass Éva jegyző: azzal lett megállapítva az óvodavezetőnek 200%, hogy megnézik hogyan 
működik az óvoda. Az óvoda szépen működik.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: most akkor ami kötelező az egyiknek 200% a másiknak 240%.
Vargáné Vass Éva jegyző: mindkettőnek 200 és 300% között lehet megállapítani a pótlékot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az egyiknél a szerződésbe beállított,  a megígért  240% jár.  A 
másiknál az óvodánál 200-ban volt a megállapodás, amit emelhetnek 240-re is,250-re is, vagy 300-
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ig amit akarnak. De maradhat 200 is.
Juhász  Sándor  polgármester: javasolja  az  egyforma  vezetői  pótlékot,  hiszen  mindkét 
intézményvezető egyforma feladatot lát el.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez mennyi pénzt jelent?
Vargáné Vass Éva jegyző:  19 500 Ft-nak a 40%-át.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja, hogy a két intézményvezetőnek legyen egyforma a 
vezetői pótléka. Felolvassa a határozat-tervezetet. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

122/2008. (XI.18.) PTB.
határozata 

az önkormányzat fenntartásában lévő intézmények vezetőinek magasabb vezetői-pótlékának 
meghatározása

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy  az önkormányzat fenntartásában lévő intézmények vezetőinek magasabb vezetői-
pótlékát,  a  közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 70.§ (2) bekezdés a.) 
pontja alapján 240%-ban  állapítsa meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

10.napirend
Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: az Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmet adott, be hogy a 2009-es évben a 
iskolai és az óvodai tornaterem bérleti díját ne emelje a Képviselő-testület. Az óvodai tornaterem díj 
700 Ft/óra, az iskolai tormaterem díja 1000 Ft/óra.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felolvassa a határozat-tervezetet. Aki ezzel egyet ért tegye fel a 
kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

123/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Ifjúsági Jujutsu Kör által bérelt iskolai tornaterem, és óvodai terem bérleti díjának 2009. 
január 01.napjától változatlanul hagyására beadott kérelméről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Ifjúsági Jujutsu Kör által bérelt iskolai tornaterem, és óvodai terem bérleti díját 
2009. január 01.napjától hagyja változatlanul.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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11.napirend
Előterjesztés Szűcs Magyarország Kft. vételi ajánlatára

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: a  Szűcs Magyarország Kft. az a sírköves, aki a főút mellett bérel egy 
területet. Megvásárolná a Triopack melletti önkormányzati tulajdonú utat. Sírköves vállalkozásához 
hasznosítaná a területet. Vételi ajánlatot tett 5,2 M Ft-ot. Ezt a területet az önkormányzat nem tudja 
kihasználni.
Szalai Gábor képviselő: a híd felé vezető út?
Juhász Sándor polgármester: igen. Javasolja, hogy adják el a területet. Nem értékesíthető, és nem 
hasznosítható terület.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kevésnek találja a pénzt. Nincsenek rákényszerítve, hogy eladják.
Juhász Sándor polgármester: kevés a pénz, de jelenleg szántó művelési ágban lévő terület.
Tóth Attila bizottsági tag: az Ötv. szerint az út forgalomképtelen vagyontárgy. Akkor hogyan adják 
el?
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: hogyan épít oda bármit?
Szalai Gábor képviselő: csak raktárat tud.
Juhász Sándor polgármester: csak ideiglenes faházat tud építeni, nem kap másra engedélyt.
Vad Mária alpolgármester: a Varex van egy hajtója, ez a terület azon a lehajtón átmegy?
Juhász Sándor polgármester: elmagyarázza, hogyan képzeli a vállalkozó a telek kialakítását.
Szalai Gábor képviselő: számoljanak ki 1500 Ft/nm árat.
Vad Mária alpolgármester: reális az ár.
Juhász  Sándor  polgármester: megpróbálja  feltornászni  az  árat.  Szeretné  ha  ez  a  vállalkozó  a 
településen maradna.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: bérbe adják ki.
Juhász Sándor polgármester:  menekülne a bérleményből a vállalkozó. 
Tóth Attila bizottsági tag: jelenleg ez egy út, forgalomképtelen vagyontárgy.
Vad Mária alpolgármester: nincs is miről beszélni.
Lomen Attila bizottsági tag: mikor lesz meg az átminősítés?
Juhász Sándor polgármester: a Képviselő-testület határozza meg a vagyonrendeletben.
Tóth Attila bizottsági tag: bérbe nem venné, csak megvenné.
Szalai Gábor képviselő: Monoron is csináltak útból üzletet.
Lomen Attila bizottsági tag: 7 M Ft legyen az ára.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 7 M Ft-ot kérjen a polgármester úr, de 6,5 M Ft a legalsó ár.
Szalai Gábor képviselő: ki fizeti az áfát.
Juhász Sándor polgármester: 7 M Ft-ról indít, és megpróbál minél többet kérni.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: amit  7  M  Ft  felett  adnak,  annak  10%-a  jutalomként  a 
Polgármesteri Hivatal dolgozóié. 
Vargáné Vass Éva jegyző: csak munkáért fogadnak el pénzt.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  tett egy gesztust. Felolvassa határozat-tervezetet. 
Juhász  Sándor  polgármester: nem jó  ha  7  M Ft  írnak  a  határozat-tervezetbe,  mert  akkor  csak 
annyiért tudják majd értékesíteni.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: módosítják a határozat-tervezet 6,5-7 M Ft-ig.
Vargáné Vass Éva jegyző: mindenképpen ki akarják jelölni a vevőt?
Vad Mária alpolgármester: a vagyonrendeletben lévő 1 M Ft-os értékhatár itt nem érvényes?
Vargáné Vass Éva jegyző: még nem lépett hatályba a vagyonrendelet.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a vevő nevét kéri kihagyni a határozatból. Aki ezzel egyetért 
tegye fel a kezét.
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A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

124/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Szűcs Magyarország Kft.vételi ajánlatáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési  Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Monorierdő 
2175 hrsz -ú ingatlant értékesítésre jelölje ki. Az ingatlan vételárát 6,5-7 M Ft összegben  határozza 
meg. Hatalmazza a polgármestert és a jegyzőt az adásvételi szerződés aláírására.

Határidő:  2009. január 31
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

12.napirend
Előterjesztés Prondvai Miklós és Horváth Judit kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert ismertesse az előterjesztést.
Juhász  Sándor  polgármester: a  Bényei  út  bal  oldalán  van  egy  ingatlan,  a  tulajdonosai  kéri  a 
belterületbe vonást. Nem javasolja a belterületbe vonás.
Szalai Gábor képviselő: Monoron úgy működött, hogy belterületbe csak tömböket vontak. Ha már 
belterületté válik, akkor az önkormányzatnak a közművesítés tekintetében kötelezettségei lesznek. 
Vad Mária alpolgármester: egy másik esetben megadták. Nem gátolják Monorierdő lakosságát, ha 
építkezni akar, és ő fizeti meg a közműveket.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha nem kerül semmibe, akkor ne gátolják.
Lomen Attila bizottsági tag: ha előbb utóbb belterület lesz az a rész, akkor vonják belterületbe.
Juhász Sándor polgármester: a Bényei úton mindenki ezzel fog fordulni az önkormányzathoz.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja, hogy vonják belterületbe az ingatlant.
Juhász  Sándor  polgármester: a  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-
testületnek a belterületbe vonást azzal, hogy a kérelmező a közművesítést saját erőből oldja meg. A 
tulajdonosokat keressék meg arra vonatkozóan, hogy kívánnak-e a belterületbe vonás lehetőségével 
élni, saját erőből történő a költségviselés mellett.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kéri hogy aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  igen  szavazattal  1  tartózkodással  az  alábbi 
határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

125/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Prondvai Miklós és Horváth Judit kérelmére

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a kérelmet hagyja 
jóvá azzal a kikötéssel, hogy a kérelmező a közművesítést saját erőből megoldja. A tulajdonosokat 
keressék meg arra  vonatkozóan,  hogy kívánnak-e  a  belterületbe  vonás  lehetőségével  élni,  saját 
erőből történő a költségviselés mellett. 

Határidő: 2009. március 31.
Felelős:   Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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13.napirend
Előterjesztés Erdei Gyermekekért Alapítvány kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: az Erdei Gyermekért Alapítvány beadta a kérelmét, amiben 200 E Ft 
támogatást  kér  az  önkormányzattól.  150  E  Ft-ot  javasol.  A támogatás  összege  az  elfogadott 
koncepcióban szerepel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kinek van hozzászólása?
Tóth Attila bizottsági tag: támogatja a 150 E Ft-ot.
Borbás Elvira képviselő: köszönik szépen, a gyerekek táboroztatására fogják fordítani.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

126/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az Erdei Gyermekekért Alapítvány 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  az  Erdei  Gyermekekért  Alapítványt  150.000  Ft  összeggel  támogassa,  az 
önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

14.napirend
Előterjesztés Római Katolikus Egyházközség kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: a Római Katolikus Egyház a kérelemben nem írt összeget. Tavaly 50 E 
Ft -ot kaptak. 70 E Ft-ot javasol. A támogatás összege az elfogadott koncepcióban szerepel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kinek van hozzászólása? Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

127/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Római Katolikus Egyházközség 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  a  Római  Katolikus  Egyházközséget 70.000  Ft  összeggel  támogassa,  az 
önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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15.napirend
Előterjesztés Monor-Kistemplomi Református Egyházközség kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: a  Református  Egyház  kérelme.  70  E  Ft-ot  javasol.  A támogatás 
összege az elfogadott koncepcióban szerepel.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kinek van hozzászólása? Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

128/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Monor-Kistemplomi Református Egyházközség 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  a  Monor-Kistemplomi  Református  Egyházközséget 70.000  Ft  összeggel 
támogassa, az önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

16.napirend
Előterjesztés Monorierdő Sportegyesület kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: a  Monorierdő  Sportegyesület  költségvetése  3  M  Ft.  Beadták  a 
kérelmüket 2,5 M Ft-ot kértek, tavaly 1,8 M Ft kaptak. 2 M Ft-ot javasol. 
Vad Mária alpolgármester: sok. A tavalyit adják, ami 1,8 M Ft.
Juhász Sándor polgármester: támogatja a 2 M Ft-ot.
Tóth Attila bizottsági tag: mennyit írt a polgármester úr a Jujutsunak?
Juhász Sándor polgármester: 400 E Ft-ot
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: inkább legyen a Jujutsunak 500 E Ft, a Monorierdő Sportnak 
meg annyival kevesebb.
Juhász  Sándor  polgármester: a  focistáknak  mindent  ki  kell  alakítaniuk,  tulajdonosai  egy 
ingatlannak, fenntartási költségeik vannak. 135 igazolt játékosa van. Van tagdíja.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: csak 100 E Ft lenne a különbség. Legyen a focinak 2 M Ft, de 
akkor a Jujutsunak engedjék el a terembérleti díjat.
Tóth Attila bizottsági tag: ne engedjék el.
Lomen Attila bizottsági tag: kevesli a focinál a bevételi oldalon szereplő összeget.
Juhász Sándor polgármester: sokat fejlődött a foci, termet lapoztak le, megépítenek egy pályát, ami 
1 M Ft, amit saját zsebből fizettek.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  Jujutsu  is  kiveszi  a  társadalmi  munkából  a  részét, 
eredményeket is produkálnak, viszik a jó hírt a világba. Javasolja a 1,8 M Ft-ot. Aki ezzel egyet ért 
tegye fel a kezét.
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A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

129/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Monorierdő Községi Sportkör 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  a  Monorierdő  Községi  Sportkört  1.800.000  Ft  összeggel  támogassa,  az 
önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

17.napirend
Előterjesztés Erdei Csicsergő Alapítvány kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: az Erdei Csicsergők Alapítvány részére 50 E Ft-ot javasol.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tavaly mennyit kaptak?
Borbás Elvira képviselő: semmit nem kaptak, mert nem tudtak róla. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: tavaly nem is volt. Mit csinál a Csicsergők Alapítvány?
Juhász Sándor polgármester: az iskolában 318 a gyereklétszám, az óvodában kb. 170.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mennyi volt a másik iskolánál?
Juhász Sándor polgármester: 150 E Ft.
Borbás Elvira képviselő: csak az a különbség hogy az iskolánál 6 napig ott van reggeltől estig a 
gyerek. Szavazzák meg az 50 E Ft-ot. El tud menni belőle színházba, pontosan elég egy buszra.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: aki a 100 E Ft támogatással egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  igen  1  nem szavazattal  az  alábbi  határozatot 
hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

130/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az Erdei Csicsergők Alapítvány 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  az  Erdei  Csicsergők  Alapítványt  100.000 Ft  összeggel  támogassa,  az 
önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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18.napirend
Előterjesztés Ifjúsági Jujutsu Kör kérelmére 

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: 1 M Ft támogatást kért a Jujutsu Egyesület. 400 E Ft-ot javasol.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 500 E Ft-ot javasol. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

131/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az Ifjúsági Jujutsu Kör 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  az  Ifjúsági  Jujutsu  Kört  500.000 Ft  összeggel  támogassa,  az  önkormányzat 
2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

19.napirend
Előterjesztés Monorierdői Polgárőr Egyesület kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: a Polgárőr Egyesület tavaly 500 E Ft támogatást kért, most 700  E Ft-
ot, mert autót akarnak vásárolni. 700 E Ft-ot javasol.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 600 E Ft-ot javasol. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2  igen  1  nem szavazattal  az  alábbi  határozatot 
hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

132/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Monorierdői Polgárőr Egyesület 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  a  Monorierdői  Polgárőr  Egyesületet  600.000 Ft  összeggel  támogassa,  az 
önkormányzat 2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
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20.napirend
Előterjesztés Pest-megyei Nemzetőrség kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: a Nemzetőrség 250 E Ft támogatást kért. 200 E Ft-ot javasol.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 200 E Ft-ot javasol. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

133/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Pest-megyei Nemzetőrség  2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Pest-megyei Nemzetőrséget 200.000 Ft összeggel támogassa, az önkormányzat 
2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

21.napirend
Előterjesztés  Szépkorúak Nyugdíjas Klub kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: a Szépkorú Nyugdíjas Klub 90 E Ft támogatást kapott. 130 E Ft-ot 
javasol.
Vad Mária alpolgármester: annál is inkább kell neki, mert vállalták az augusztus 20-i rendezvény 
lebonyolítását.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: mennyit kértek?
Vad Mária alpolgármester: 150 E Ft-ot.
Borbás Elvira képviselő:  úgy tudja, hogy nem ők vállalták, hanem csak részben.
Vad Mária alpolgármester: igen a Bogárzó Egyesülettel együtt.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: 130 E Ft-ot javasol. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

134/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

a Szépkorú Nyugdíjas Klub 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy a Szépkorú Nyugdíjas Klubot 130.000 Ft összeggel támogassa, az önkormányzat 
2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

32



22.napirend
Előterjesztés Őszirózsa Nyugdíjas Klub kérelmére

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász Sándor polgármester: az Őszrózsa Nyugdíjas Klub 50-60 fő tagsággal rendelkezik. 70 E Ft-
ot javasol.
Borbás Elvira képviselő:  sok.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  50 E Ft-ot javasol. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.
A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

135/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

az Őszirózsa Nyugdíjas Klub 2009.évi támogatásáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az Őszirózsa Nyugdíjas Klubot 50.000 Ft összeggel támogassa, az önkormányzat 
2009.évi költségvetése terhére. 

Határidő: 2009.évi költségvetési rendelet megalkotása
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

23.napirend
Előterjesztés  Monorierdő  Község  Önkormányzat  OTP  Bank  Nyrt.-  nél  vezetett 
bankszámlához kapcsolódó folyószámla hitel meghosszabbítására 

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász  Sándor  polgármester: az  idei  évben  20  M  Ft  folyószámla  hitelkerete  volt  az 
önkormányzatnak kéri, hogy ezt hosszabbítsák meg.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: van egy határozat-tervezet? Felolvassa a határozat-tervezetet.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

136/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat OTP Bank Nyrt.- nél vezetett bankszámlához kapcsolódó 
folyószámla hitelkeretről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy 20.000.000 Ft összegű folyószámlahitel felvételéről döntsön, a hitel futamidejét 
2009.január  01-2009.december  31.-ig  határozza  meg.  A  hitel  és  járulékai  visszafizetésének 
biztosítékául  az  önkormányzat  költségvetési  bevételeit  ajánlja  fel.  Az  önkormányzat  vállaljon 
kötelezettséget arra, hogy a hitel visszafizetés időtartama alatt a kért hitelt és járulékait a futamidő 
éveiben – a felhalmozási és tőke jellegű kiadásokat megelőzően – a költségvetésbe betervezi és 
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jóváhagyja,  illetve  költségvetési  előirányzat  módosításai  során  figyelembe  veszi.  A Képviselő-
testület hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert a szerződés megkötésére.

Határidő:azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Juhász Sándor polgármester

24.napirend
Tájékoztatás Monorierdő-Bénye-Káva települések intézményi társulás megállapodására

Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármester ismertesse az előterjesztést.
Juhász  Sándor  polgármester:  megkereste  őt  Bénye  és  Káva  polgármestere,  hogy  kössenek 
megállapodást  az  iskolai,  óvodai  ellátás  vonatkozásában.  Erre  azért  volna  a  két  településnek 
szüksége,  mert  a  feladatellátás  kerül  veszélybe,  ha nem kapják meg a plusz állami  normatívát. 
Monorierdő  lenne  a  gesztor  önkormányzat,a  feladatok  ide  hárulnának,  de  viszont  ez 
többletbevétellel is járna.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: konkrétan mit kellene tenni? Az ottani gyerekek átjárnának ide?
Juhász Sándor polgármester: minden marad a régiben, Kávára járnak 3. osztályig, 4-8 osztályig meg 
Bényére a két település gyerekei.
Tóth Attila bizottsági tag: ez többletköltséggel járna az önkormányzat részére.
Juhász Sándor polgármester: meg többlet munkával.
Tóth Attila bizottsági tag: többletbevétellel jár, de többletköltséggel is.
Vargáné  Vass  Éva jegyző: adminisztrációs  költséggel  jár.  Az  iskolában 318,  az  óvodában 178 
gyermek van Monorierdőn. Bényén és Káván 156 iskolás, és kb. 80 óvodás gyermek van. Ez a 
normatíva csak jövő év szeptemberétől vehető igénybe. Azért szükséges a döntés a mikro társulás 
megalakításához, szükség van a kistérségi társulás tudomásul vételére. A kistérségi társulás tudja, 
hogy ezt nem szabad megakadályoznia, mert a két település nem tudja ellátni a feladatot. Városhoz 
való csatlakozás esetén sem kapják meg ezt az állami normatívát.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha Monorierdő a gesztor, akkor ez hogy működik?
Vargáné Vass Éva jegyző:  társulási formában kell  üzemeltetni az intézményeket. Ha társulásban 
látják  el  a  feladatot  többletnormatívát  igényelhetnek.  Bényén  és  Káván  a  bejáró  gyerekek 
normatívája is van, de Monorierdőt ez nem érinti.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: ez  a  plusz  normatíva  működőképessé  teszi  a  két  település 
iskoláját?
Vargáné Vass Éva jegyző:  ez a normatíva csak Monorierdőé. Ha egész évre számítja, akkor ez kb. 
22,5 M Ft. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: Monorierdőnek ez plusz bevétel lesz?
Vargáné Vass Éva jegyző:  igen.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez a költségvetést érinti.
Juhász Sándor polgármester: a testületi ülésre meghívták a két települése polgármestereit is,
Tóth Attila bizottsági tag: milyen konkrét feladatokkal járna?
Vargáné Vass Éva jegyző:  az állami normatívát Monorierdő igényli, minden adminisztrációs munka 
itt  folyna.  A három településnek kell  a  feladatok ellátásában megállapodnia.  A három település 
megbeszélésén a társulási törvény szerinti formában egyet értettek
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kinek van hozzászólása?  A Pénzügyi Bizottság támogatja ezt a 
kezdeményezést. Aki ezzel egyet ért tegye fel a kezét.
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A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

137/2008. (XI.18.) PTB.
határozata

 Monorierdő-Bénye-Káva települések intézményi társulás megállapodásáról

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  a  Monorierdő-Bénye-Káva  települések  intézményi 
társulásra kötendő megállapodását támogatja

Határidő:azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

25. napirend
Egyebek

a) Tájékoztatás az intézmények logopédusi ellátásáról

Juhász Sándor polgármester: az igazgató tájékoztatta, hogy a logopédusnak lejárt a szerződése, mert 
az  állami  normatíva  Kistérségen  beül  elfogyott.  Ezt  a  feladatot  egyetlen  logopédus  sem fogja 
elvégezni  1000  Ft/óra  díjért.  Az  óradíjuk  3500  Ft/óra.  Amennyiben  egész  évre  nem  tudják  a 
feladatot ellátni normatíva visszafizetési kötelezettség keletkezik. Az javasolta az ülésen, hogy ezt 
az évet még lássák el a logopédusok, és minden település fizesse ki a rá eső részt, hogy ne kelljen az 
állami normatívát visszafizetni. Monorierdőre eső rész 282.310 Ft volna.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal a tájékoztatást tudomásul vette.

Több  napirendi  pont  nem  lévén  Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök  megköszöni  a  Pénzügyi  és 
Területfejlesztési Bizottság munkáját és az ülést 20 óra 37 perckor bezárja.

K.m.f.

Dr.Práczki Péter                       Lomen Attila
bizottsági elnök        jegyzőkönyv hitelesítő

Sahin-Tóth Jenőné
jegyzőkönyvvezető 
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